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2 GODKENDELSE AF DAGSORDEN 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at dagsordenen godkendes. 

BESLUTNING: 

Godkendt.  

  

(Åbent punkt) 
 

3 GODKENDELSE AF REFERAT 

SAGSFREMSTILLING: 

Referat fra bestyrelsesmøderne fra den 29. september 2022 fremlægges til godkendelse. 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at referatet godkendes og underskrives. 
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BESLUTNING: 

Godkendt.  

 

(Åbent punkt) 

 

4 BUDGETOPFØLGNING  

SAGSFREMSTILLING: 

Budgetopfølgning pr. 31. august 2022 er vedlagt som bilag 0746. 

Nettoomsætningen pr. 31.08.2022 afviger med t.kr. 4.813 i forhold til budget. Årsagen til den mindre omsæt-

ning er fortsat, at der har været et mindre varmesalg end forventet. Det samme gør sig gældende for varmekø-

bet, der er t.kr. 3.436 under budget også pga. graddagene. Ledningstabet er t.kr. 473 over det budgetlagte bl.a. 

da andelen af effektbidraget, der kan tilskrives ledningstabet, stiger som følge af færre indkøbte MWh. 

Som ved sidste budgetopfølgning pr. 30.06.2022 er det øvrige omkostningsniveauet tæt på budget.  

Årets underdækning pr. 31.08.2022 er t.kr. 2.521 mod en budgetteret underdækning på t.kr. 1.224. En forskel 

på t.kr. 1.298. 

Igangværende arbejder pr. 31.08.2022 udgør 13.912 t.kr., og består forsat af projektet med baneunderføringen 

og ny tilslutninger. 

Pr. 31.08.2022 er der et indestående i banken på t.kr. 10.992. 

 

I bilag 0747 er opfølgning på priserne fra Kredsløb vedlagt. Det budgetterede MWh-køb for 2022 er fast-

holdt. Det er forskellen på realiseret og budgetteret MWh-pris der fokuseres på. Desuden har vi uofficielt fået 

de forventede priser for resten af 2022.  

Sammenholdes de realiserede priser for januar til august og de forventede priser resten af året med de budgette-

rede priser, er der en meromkostning på t.kr. 462, hvilket er en prisstigning på under 1,5%.  

 

Kompensation for 2021 fra Kredsløb er udbetalt i juli måned, med t.kr. 180. Til sammenligning har vi for 

2020 modtaget t.kr. 253.  

Opfølgning på antal tilslutninger i 2022 og kampagnerabat er vedlagt som bilag 0748.  

  

INDSTILLING: 

Det indstilles, at sagsfremstillingen tages til efterretning. 

BESLUTNING: 

Taget til efterretning. 

  

(Lukket punkt) 

 

5 ANLÆGSBUDGET 2023 

SAGSFREMSTILLING: 

Udkast til anlægsbudget for 2023 er vedlagt som bilag 0749. 
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De samlede investeringer for 2023 udgør t.kr. 16.050, hvoraf t.kr. 3.159 er til byggemodning og t.kr. 2.512 er til 

stikledninger. 

Til grunde og bygninger er der afsat t.kr. 575, hvoraf t.kr. 350 er til nye pumper i pumpestationen i Saloparken. 

Til produktionsanlæg er der afsat 2.165 t.kr., her er der bl.a. afsat 1,3 mio. kr. til ny veksler m.m. på Persievej 

og 700 t.kr. til arbejdet med fremtidige produktionsscenarier.  

Under ledningsanlæg er der budgetteret med investeringer for t.kr. 4.873. Heraf er t.kr. 2.285 til renovering af 

etape 1 på Blegevej. Til hovledning på C. E. Galls Vej er der afsat 900 t.kr., og til Krabbes Ager 2-16 er der 

afsat t.kr. 245 til ny hovedledning.  

Til målere er der i alt budgetteret med t.kr. 2.765, hvoraf t.kr. 323 er til ny udstykninger/konvertering. Der er 

igen i år afsat penge til målerudskiftning af ældre målere, herunder også ændring fra retur til frem med t.kr. 

1.980. Desuden er der afsat t.kr. 300 til moduludskiftning, så målerne kan aflæses med det nye aflæsningssy-

stem.  

Tilslutningsbidragene er indeksreguleret som tidligere år.  

INDSTILLING: 

Det indstilles, at gennemgå og godkende anlægsbudgettet for 2023. 

BESLUTNING:  

Der undersøges om der med fordel kan etableres solpaneler på flere tagflader på Skodalsvej.  

Budgettet til bygningsanlæg div. Forhøjet til 750.000kr. ellers godkendes anlægsbudgettet. 

 

(Lukket punkt) 

 

6 KOMMUNEKREDITLÅN OVS  

SAGSFREMSTILLING: 

I forbindelse med likvidationen af Odder Varmeværk Syd ApS, er der behov for en bestyrelsesbeslutning om at 

lån optaget af Odder Varmeværk Syd ApS overtages af Odder Varmeværk A.m.b.A. Det drejer sig om følgende 

lån i KommuneKredit, pr. 22.09.2022: 

KommuneKredit, KKfast 2,70%, lånenr. 201137962, hovedstol 11.357.791,80, restgæld 2.502.210,64 

KommuneKredit, KKfast 1,96%, lånenr. 201341164, hovedstol 1.600.000,00, restgæld 174.404,21 

KommuneKredit, KKfast 0,23%, lånenr. 202052659, hovedstol 21.000.000,00, restgæld 18.943.470,21 

 

Lånene i KommuneKredit er optaget med kommunegaranti, som overføres til Odder Varmeværk A.m.b.A. By-

rådet har tidligere godkendt at kommunegarantien overføres fra Odder Varmeværk Syd ApS til Odder Varme-

værk A.m.b.A. 

I Nordea er der i 2008 optaget lån med en hovedstol på 13.000.000,00, restgælden pr. 22.09.2022 er 

4.062.500,00, med en fast rente på 6,03%, Her er der ikke stillet kommunegaranti til Odder Varmeværk Syd 

ApS. Lånet skal også overføres fra Odder Varmeværk Syd ApS til Odder Varmeværk A.m.b.A. 

 

INDSTILLING: 

Det indstilles at godkende, at ovenstående lån optaget af Odder Varmeværk Syd ApS i KommuneKredit og 

Nordea overføres til Odder Varmeværk A.m.b.A. ved Odder Varmeværk Syd ApS likvidation. 

BESLUTNING: 

Godkendt som indstillet.  
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Det undersøges, om der kan forhandles en billigere rente på lånet i Nordea med en rente på 6,03%. 

(Lukket punkt) 

 

7 OPFØLGNING ANLÆGSBUDGET 2022 

SAGSFREMSTILLING: 

På sidste bestyrelsesmøde blev det vedtaget at skubbe følgende anlægsprojekter til 2023, bl.a. grundet merom-

kostningen til baneunderføringen på ca. 3 mio. kr.: 

• Ny veksler inkl. 3 pumper til Persievej, t.kr. 1.200 

• Renovering fra Højvænget til Østermarksvej, t.kr. 1.096 

• Renovering Blegevej etape 1, t.kr. 2.075 

 

Samlet blev der flyttet investeringer for 4.371 t.kr.  

Efterfølgende har der været 3 brud på samme tidspunkt på strækningen Højvænget til Østermarken. Det har 

medført, at det er presserende at strækningen renoveres allerede i 2022. Renoveringen budgetteres til at koste 

2,3 mio. kr. (afvigelsen fra tidligere budgetterede omkostning skyldes hovedsageligt prisstigninger samt en 

konstatering af, at det er nødvendigt at renovere en længere strækning). 

Det foreslås at anvende nedenstående anlægsposter til renoveringen (som samlet giver 2.418 t.kr.): 

• Renovering fra Højvænget til Østermarksvej, t.kr. 1.096  

• Christianslund, omlægning ved åen, t.kr. 572  

• Gadeledning, større brud + uforudseelig, t.kr. 750* 

*Til uforudseelige renoveringer og brud er der anvendt t.kr. 213. 

 

INDSTILLING: 

Det indstilles at godkende ændringen af anlægsbudgettet for 2022. 

  

BESLUTNING: 

Godkendt. 

(Lukket punkt) 

 

8 NYT FRA FORMANDEN 

SAGSFREMSTILLING: 

Torsdag den 22. september var der formandsmøde med de forbrugerejede værker. Mødet var indkald af forman-

den for de forbrugerejede værker, og blev afhold i Lystrup fjernvarmes lokaler. 

Dagsorden for mødet:  

1. Velkomst ved Per Asmussen 

2. Klagesag i Energiklagenævnet (kopi af klage vedlagt) 

o Status og drøftelse 

o Konsekvenser for alle værker 

3. Stillingtagen til ændret takststruktur fra 2023 fra Kredsløb 
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o Den nuværende er med ca. 1/3 som effektbidrag og resten som variabelt. Tidligere oplæg og 

eksisterende aftaler med Ørsted samt Lisbjerg vil fordelingen mellem fast effektbidrag og vari-

abelt være 53 % effektbidrag og 47 % variabelt  

4. Kommende konference på Koldkærgård den 6. oktober 2022 

5. Økonomiorientering vedr. forventet regnskab for Kredsløb ved Poul  

6. Bordet rundt 

7. Evt. 

Fra Odder Varmeværk deltog Carsten Christensen og Jørgen Krum. 

Som det ses af dagsordenen, under punkt 2, er vores klagesag over etableringen af elkedelen et af punkterne på 

dagsordenen. 

På mødet redegjorde Odder Varmeværk for det overordnede forløb i klagesagen. Der blev efterfølgende lagt 

pres på Odder Varmeværk om enten at få sagen afsluttet eller få afholdt et møde med Kredsløb. I forhold til 

afslutning af sagen, er dette uden for vores indflydelse, da sagen ligger ved Energiklagenævnet og op til dem at 

afslutte sagen. 

Efterfølgende var der ønske om at Odder Varmeværk skulle afholde et møde med Kredsløb, da det er flere af de 

andre forbrugerejede værkers opfattelse, at dialog er en god vej til at finde en løsning.  

Vi aftalte at ville tænke over mødet og vende tilbage.  

Under punkt ”3. Stillingtagen til ændret takststruktur fra 2023 fra Kredsløb”, blev oplægget om ændring af 

takststruktur drøftet. Oprindeligt i kontrakten har fordelingen mellem fast og variabelt bidrag været 1/3 til fast 

bidrag og 2/3 til variabelt bidrag. Nu ønsker Kredsløb at ændre fordelingen således over halvdelen af betalingen 

skal ligge på det faste bidrag. Der var bred enighed om, at den oprindelige fordeling mellem fast og variabelt 

bidrag skulle forsætte, da den foreslåede fordeling ikke vil være gennemskuelig. Der var enighed om, at dette 

skulle meddelelses Kredsløb via brev, se bilag 0750. 

 

INDSTILLING: 

Det indstilles, at bestyrelsen tager fremstillingen til efterretning. Det indstilles, at bestyrelsen tager stilling til, 

om der ønskes afholdt et møde med Kredsløb.  

   

BESLUTNING: 

Vi tager kontakt til Pernille for udarbejdelse af oplæg til et møde med Kredsløb.  

 

Pernille inviteres med til mødet 

Punkter: 

• Overgangsordning, herunder afregning efter aftag og ikke behov 

• Fremtidig samarbejde efter 2030 

• Fremtidigt ejerskab af transmissionsledning 

 

(Lukket punkt) 

 

9 NYT FRA DIREKTØREN 

9.1 KOMMUNIKATION OG BRANDING  

SAGSFREMSTILLING 

Der er taget kontakt til VITALkommunikation, som er en lokal Odder virksomhed, der blandt andet hjælper 

virksomheder med rådgivning ift. kommunikation og branding. VITALkommunikation er en mindre virksom-

hed med 2 ansatte, som blandt andet har Odder Antenne (Odder Net) som kunde. 
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De er telefonisk sat ind i vores situation og er klar til at hjælpe os videre. Der er afsat et møde den 5. oktober, 

hvor VITALkommunikation får et mere detaljeret indblik i Odder Varmeværk. 

Siden sidste bestyrelsesmøde er der fremkommet flere ideer til kommunikation, gode historier m.m. En af vores 

gode historier er, at vi i Odder Varmeværk, modsat mange andre varmeværker, ikke har hævet vores priser i 

2022. Denne historie bør fortælles til vores kunder. 

I løbet af uge 39 bliver der lagt en nyhed på vores hjemmeside omhandlende vores varmepriser, som vi ikke har 

hævet i løbet af året.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at bestyrelsen tager fremstillingen til efterretning samt tager stilling til, hvad vi kan sige om var-

mepriserne for resten af året.  

 

Det indstilles, at bestyrelsen beslutter om vi skal gå videre med historien om varmepriserne, som ikke er hævet 

i år.  

BESLUTNING 

Vi arbejder videre med VITALkommunikation, som udarbejder en pressemeddelelse til Odder Avis.   

 

Herefter udarbejder de en kommunikationsplan. 

  

(Åbent punkt) 

 

9.2 STATUS VARMEPUMPEN I FALLING 

SAGSFREMSTILLING 

 

Levering af sugegasoverheden er endnu ikke sket. Leveringstiden ændres løbende, hvor vi lige nu blot har fået 

besked på, at den sandsynligvis leveres indenfor 4 uger. 

Lige nu leverer varmepumpen den ydelse, der er lovet, dog ved en lidt lavere COP. Samtidig driftsføres varme-

pumpen uden de store driftsudfordringer, hvor vi kun sjældent oplever fejl på anlægget. 

Det er leverandørens mål, at der inden årsskiftet er igangsat en ny 720 timers test. 

INDSTILLING 

Det indstilles, fremstillingen tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

  

(Lukket punkt) 

 

 

10 NYT OM FREMTIDENS VARMEPRODUKTION  

10.1 MØDE MED ODDER KOMMUNE  

SAGSFREMSTILLING 

Mandag den 5. september var Carsten, Jørgen samt vores rådgiver Rene Hald til møde med Odder Kommune. 

Fra Odder Kommune deltog, Henning Haahr, Casper Grønborg samt Jette Harlund. Formålet med mødet var, at 
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få afklaring på mulighederne for placering af kommende varmeproduktionsanlæg. Vi har selv talt om placering 

på arealet nord for Auras areal ved Knudsminde, se evt. bilag 0751. 

Odder Kommune var noget tilbageholdende overfor vores forslag til placering, da forslaget ligger i et område, 

der vil være vanskeligt at ændre til industriområde. Derudover har Odder Kommune udlagt et område, der 

grænser op ad vores forslag, som perspektivareal til boligområde. Sidstnævnte vil gøre det vanskeligt for os ift. 

støj mm.  

Odder Kommune var mere opsat på en placering i området på Rude Havvej, som Odder Kommune i forvejen 

har udlagt som perspektivområde for industri, område [1E 13] bilag 0751. Vi havde i forvejen kigget på områ-

det og havde en skitse med, som viste en mulig placering af anlægget på ca. halvdelen af område [1E 13].  

 

Kommunen foreslog, at vi skulle kigge nærmere på vindmøller og der gerne måtte være 2 eller 3 stk. på grun-

den. Samtidig blev der talt om arealet længere ude af Rude Havvej der er udlagt på solcelle areal, hvor Odder 

Varmeværk kunne eje en andel af anlægget, (område [3 SOL 1]) bilag 0751.   

I forhold til det videre forløb, foreslog Odder Kommune, at vi selv kunne tage en snak med Arne Mathiesen, 

som i dag er ejer af jorden i område [1E 13]. Hvis vi kunne få en aftale med Arne Mathiesen, ville det være bil-

ligere end hvis kommunen skulle købe og efterfølgende sælge videre til Odder Varmeværk. 

Møde med arne Mathiesen og Tenna er planlagt til onsdag den 5. oktober. 

INDSTILLING 

Det indstilles, at bestyrelsen tager fremstillingen til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

  

(Lukket punkt) 

 

 

10.2 PERSPEKTIVAREAL TIL SOLENERGIANLÆG  

SAGSFREMSTILLING 

Efter mødet med Odder Kommune har Jørgen haft en telefonsamtale med Ole Haahr, der i dag ejer en stor del 

af arealet område, [3 SOL 1] bilag 0751, der er udlagt til solceller.  

Ole fortalte, at de er en gruppe lodsejere, som er gået sammen og gerne selv vil udvikle solcelleprojektet. Når 

projektet er færdigudviklet, vil det blive muligt at byde ind på etableringen af solcellerne, og dermed være 

ejer/medejer af solcelleanlægget. Det er endnu ikke afklaret om det skal være en eller flere ejere af anlægget, 

eller om lodsejerne selv være have en del af ejerskabet. Ifølge Ole Haahr er mulighederne åbne, men lodsejerne 

vil være ejere af jorden, som skal lejes ud til de kommende ejere af solcelleanlægget.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at bestyrelsen tager fremstillingen til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning. 

(Lukket punkt) 
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11 BESLUTNINGSPROTOKOL 

SAGSFREMSTILLING 

Direktøren fremlægger en opdateret beslutningsprotokol.  

INDSTILLING 

Det indstilles, at protokollen rettes til og tages til efterretning.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

 

12 EVENTUELT 

SAGSFREMSTILLING 

Har talt om beredskabsplan m.m. i forbindelse med krisesituationer. 

Vedr. Odder Varmeværk Syd: Der afholdes endelig generalforsamling den 20. december kl. 16:30.  

BESLUTNING 

Godkendt. 

  

(Lukket punkt) 

 

13 NÆSTE BESTYRELSESMØDE 

SAGSFREMSTILLING 

Tidspunkt for næste bestyrelsesmøde er den 23. november 2022. 

BESLUTNING 

Godkendt. 

  

(Åbent punkt) 

 

UNDERSKRIFT 
 

 

    

Carsten Christensen (formand)  Herdis Larsen (næstformand) 

 

 

 

    

Leif Møller  Mette Rishede 
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Rasmus Bundegaard Eriksen  Lars Iversen 

 

 

 

  Læst:   

Poul Mørck  Jørgen Krum 


